

CHINA SETS GROWTH TARGET FOR 2025 AT 5 PERCENT

China has maintained its 2025 economic growth target at 5 percent, while committing to allocate more financial resources than last year to counter deflationary pressures and limit the impact of higher U.S. tariffs. This goal was set out in a government document prepared for the meeting of the National People's Congress (China's parliament).

China aims to raise its budget deficit to 4 percent of GDP in 2025, compared to 3 percent in 2024.

China is facing an escalation in the trade war with the administration of U.S. President Donald Trump, which threatens its huge industrial sector, at a time when the economy is suffering from slowing household demand and the fallout from the crisis of the debt-ridden real estate sector.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الصين تحدد هدف النمو لعام 2025 عند 5 في المئة

أبقت الصين على هدف النمو الاقتصادي لعام 2025 عند 5 في المئة، مع الالتزام بتخصيص موارد مالية أكبر مقارنة بالعام الماضي لمواجهة ضغوط الانكماش والحد من تأثير ارتفاع الرسوم الجمركية الأمريكية. وتم تحديد هذا الهدف ضمن وثيقة حكومية أعدت لاجتماع المؤتمر الشعبي الوطني (البرلمان الصيني).

وتستهدف الصين رفع العجز في الميزانية إلى 4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في 2025، مقارنة بـ 3 في المئة في 2024.

وتواجه الصين تصاعداً في الحرب التجارية مع إدارة الرئيس الأميركي دونالد ترامب، التي تهدد قطاعها الصناعي الضخم، في وقت يعاني فيه الاقتصاد من تباطؤ طلب الأسر وتداعيات أزمة قطاع العقارات المثقل بالديون.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

EGYPT'S FOREIGN RESERVES JUMP TO \$47.394 BILLION

Egypt's foreign exchange reserves rose by \$129 million in February to \$47.394 billion, compared to \$47.265 billion in January, according to data from the Central Bank of Egypt.

The balance of gold with the Central Bank of Egypt rose to 4.11 million ounces by the end of February. The value of gold balances with the Central Bank of Egypt increased by \$ 435 million in February to reach \$ 11.85 billion.

Egypt's foreign exchange reserves rose by \$156 million during January to \$47.265 billion, compared to \$47.109 billion in December 2024, according to data from the Central Bank of Egypt.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



احتياطي مصر الأجنبي يقفز إلى 47.394 مليار دولار

ارتفع احتياطي النقد الأجنبي المصري بقيمة 129 مليون دولار خلال شهر فبراير الماضي ليسجل 47.394 مليار دولار مقارنة بـ 47.265 مليار في يناير الماضي، وذلك وفقاً لبيانات صادرة عن البنك المركزي المصري.

وارتفع رصيد الذهب لدى البنك المركزي المصري إلى 4.11 مليون أونصة بنهاية شهر فبراير الماضي، كما ارتفعت قيمة أرصدة الذهب لدى "المركزي المصري" بقيمة 435 مليون دولار في شهر فبراير لتصل إلى 11.85 مليار دولار.

وكان احتياطي مصر من النقد الأجنبي ارتفع بقيمة 156 مليون دولار خلال شهر يناير الماضي ليسجل 47.265 مليار دولار مقارنة بـ 47.109 مليار في ديسمبر 2024، وفقاً لبيانات البنك المركزي المصري.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

GOLD PRICES RISE AMID FEARS OF TARIFF FALLOUT

Gold prices rose during trading on Tuesday, March 4, with the dollar falling and demand for safe haven rising amid escalating trade conflicts after the entry into force of US tariffs. Spot gold prices increased 0.6 percent to \$2,911.88 an ounce. The precious metal has risen about 11 percent since the start of the year, hitting an all-time high of \$2,956.15 on Feb. 24. U.S. gold futures rose 0.7 percent to \$2,920.60 at settlement.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc.com)



ارتفاع أسعار الذهب وسط مخاوف من تداعيات الرسوم الجمركية

صعدت أسعار الذهب خلال تعاملات يوم الثلاثاء الرابع من مارس (آذار)، مع تراجع الدولار وارتفاع الطلب على الملاذ الآمن في ظل تصاعد الصراعات التجارية بعد دخول الرسوم الجمركية الأميركية حيز التنفيذ.

وزادت أسعار الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.6 في المئة إلى 2911.88 دولار للأونصة. وارتفع المعدن النفيس بنحو 11 في المئة منذ بداية العام، وسجل أعلى مستوياته على الإطلاق عند 2956.15 دولار يوم 24 فبراير/ شباط. وارتفعت العقود الأميركية

الأجل للذهب بنسبة 0.7 في المئة إلى 2920.60 دولار عند التسوية.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc.com)

STRONG GROWTH OF THE UAE PRIVATE SECTOR CONTINUES

The UAE's non-oil private sector saw a strong improvement in business conditions in February. The pace of growth remained close to a nine-month high recorded in December, driven by a marked rise in new business, which led to a significant rise in output. Despite a strong increase in input inventories, labour-related constraints and delays in payments led to a further increase in backlogs.

S&P Global's seasonally adjusted UAE headline purchasing managers' index (PMI) – a composite index designed to give an accurate overview of operating conditions in the non-oil private sector economy – remained at 55.0 points in February, indicating a sharp improvement in conditions in the non-oil economy. The index was slightly above its long-term average of 54.4 points.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



استمرار النمو القوي للقطاع الخاص الإماراتي

شهد القطاع الخاص غير المنتج للنفط في الإمارات العربية المتحدة تحسناً قوياً في ظروف الأعمال في شهر فبراير. وظلت ونيرة النمو قريبة من أعلى مستوى لها في تسعة شهور، والمسجل في شهر ديسمبر، مدفوعة بارتفاع ملحوظ في الأعمال الجديدة، مما أدى إلى ارتفاع كبير في الإنتاج. ورغم الزيادة القوية في مخزون مستلزمات الإنتاج، فإن القيود المرتبطة بالعمالة والتأخير في عمليات الدفع أدت إلى زيادة أخرى في الأعمال المتراكمة.

وظل مؤشر مديري المشتريات الرئيسي (PMI) للإمارات المعدل موسمياً التابع

لشركة S&P Global – وهو مؤشر مركب مصمم ليعطي نظرة عامة دقيقة على أوضاع التشغيل في اقتصاد القطاع الخاص غير المنتج للنفط عند 55.0 نقطة في شهر فبراير، مما يشير إلى تحسن حاد في أحوال الاقتصاد غير المنتج للنفط. وكان المؤشر أعلى قليلاً من متوسطه طويل الأجل البالغ 54.4 نقطة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

MOODY'S: KUWAIT IS THE FOURTH LARGEST MARKET FOR

ISLAMIC FINANCE

Moody's expects demand for Islamic finance to remain strong in 2025, thanks to sustained economic momentum and ambitious development agendas in core Islamic markets.

According to the agency, Indonesia and Turkey will increase their sovereign sukuk issuances, in exchange for a decrease in Saudi Arabia and Malaysia issuances. It expects sukuk issuance by companies and financial institutions to remain robust.

Moody's said Islamic banking is likely to continue to outperform conventional assets, as demand for Islamic finance will continue to rise, supporting strong economic activity in the Gulf and Southeast Asia, due to diversification agendas, investment flows and population growth.

Saudi Arabia will remain the largest market for Islamic finance, followed by Malaysia second, the UAE third, and Kuwait fourth.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



"موديز": الكويت رابع أكبر سوق للتمويل الإسلامي

توقعت وكالة موديز أن يظل الطلب على التمويل الإسلامي قوياً في 2025، بفضل الزخم الاقتصادي المستدام وأجندات التنمية الطموحة في الأسواق الإسلامية الأساسية.

ووفق الوكالة فإن إندونيسيا وتركيا ستزيد من إصداراتهما من الصكوك السيادية، مقابل انخفاض في إصدارات السعودية وماليزيا. وتتوقع أن يظل إصدار الصكوك من جانب الشركات والمؤسسات المالية قوياً.

ورجحت "موديز" استمرار نمو الخدمات المصرفية الإسلامية في التفوق على

الأصول التقليدية، حيث سيواصل الطلب على التمويل الإسلامي ارتفاعه، مما يدعم النشاط الاقتصادي القوي في دول الخليج وجنوب شرق آسيا، لأجندات التنوع وتدفقات الاستثمار والنمو السكاني.

وبينت الوكالة أن السعودية ستظل أكبر سوق للتمويل الإسلامي، تليها ماليزيا ثانياً، والإمارات ثالثاً، فالكويت رابعاً.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

QATARI BANKS' ASSETS GREW BY 3.3 PERCENT

Qatar Central Bank indicators showed that the total assets of commercial banks increased by 3.3 percent year-on-year to reach 2.04 trillion riyals in January 2025. Total domestic deposits also increased by 0.6 percent to reach about 837.3 billion riyals in January 2025. Total domestic credit increased by 3.6 percent to about 1.31 trillion riyals in January 2025. Domestic liquidity represented by the money supply (M2) decreased by 0.7 percent to reach about 729.9 billion riyals in January 2025. The local assets, which represent the largest balance of the assets of these banks, include five items: balances with banks in Qatar, domestic credit, local investments, fixed assets, and other assets.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



نمو موجودات البنوك القطرية 3.3 في المئة

أظهرت مؤشرات مصرف قطر المركزي ارتفاع إجمالي موجودات البنوك التجارية بنسبة 3.3 في المئة على أساس سنوي لتصل إلى 2.04 تريليون ريال في يناير 2025. كما ارتفع إجمالي الودائع المحلية بنسبة 0.6 في المئة لتبلغ نحو 837.3 مليار ريال في يناير 2025. وارتفع إجمالي الائتمان المحلي بنسبة 3.6 في المئة ليبلغ نحو 1.31 تريليون ريال في يناير 2025. وانخفضت السيولة المحلية ممثلة بعرض النقد (م2) بنسبة 0.7 في المئة لتبلغ نحو 729.9 مليار

ريال في يناير 2025. وتضم الموجودات المحلية التي تُمثل الرصيد الأكبر لأصول تلك البنوك، 5 بنود وهي: الأرصدة لدى البنوك في قطر، والائتمان المحلي، والاستثمارات المحلية، والموجودات الثابتة، وبند الموجودات الأخرى.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

■ TRUMP: TARIFFS MAY LEAD TO TURMOIL, BUT THEY WILL MAKE AMERICA RICH

US President Donald Trump delivered the longest ever speech to Congress by a US president before Congress, in which he addressed several domestic and foreign issues, calling for the start of America's "golden period" and the strengthening of its sovereignty and independence, stressing that "the United States will remain free and independent."

Trump stressed that the tariffs will make America rich and great again, praising the role of businessman Elon Musk in cutting government expenditures.

The US president acknowledged that the tariffs imposed on several countries could cause some disruptions to the US economy, "but we are satisfied with that."

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)

■ تراهب: الرسوم الجهركية قد تؤدي للاضطرابات لكنها ستجعل أميركا غنية

ألقى الرئيس الأميركي دونالد ترامب خطابًا أمام الكونغرس هو الأطول على الإطلاق لرئيس أميركي أمام الكونغرس، تناول فيه عدة قضايا داخلية وخارجية، داعيًا إلى بدء "الفترة الذهبية لأميركا" وتعزيز سيادتها واستقلالها، مؤكدًا أن "الولايات المتحدة ستبقى حرة ومستقلة".

وأكد ترامب أن الرسوم الجهركية ستجعل أميركا غنية وعظيمة مجددًا، مشيدًا بدور رجل الأعمال إيلون ماسك في خفض النفقات الحكومية.

وأقرّ الرئيس الأميركي، بأنّ الرسوم الجهركية التي تمّ فرضها على عدّة دول قد تتسبب ببعض الاضطرابات في اقتصاد الولايات المتحدة "لكننا راضون عن ذلك".

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

